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REVISTA PRESEI 

 

 

 BEC Alegeri locale | Date parţiale pentru Bucureşti, ora 20.00: Nicuşor Dan 

- 42,79%. Gabriela Firea - 37,98%. Rezultate parțiale pentru sectoare 

Candidatul independent Nicuşor Dan (susţinut de PNL şi USR PLUS), a obţinut 

42,79% dintre voturi pentru funcţia de primar general al Capitalei, potrivit datelor 

parţiale ale Biroului Electoral Central (BEC) centralizate până marţi, la ora 20.00, 

după numărarea a aproximativ 97,92% dintre voturi. 

Actualul edil, Gabriela Firea (PSD) a obținut 37,98% dintre voturile alegătorilor. 

Pe locul al treilea, Traian Băsescu, candidatul PMP, are în continuare 10,98%. 

Rezultate parțiale pentru București, pe sectoare 

Sectorul 1, după numărarea a 96% dintre voturi: Clotilde Armand (susţinută de 

PNL şi USR PLUS) - 41,03% din voturi, Daniel Tudorache (PSD) - 39,78%. 

Sectorul 2, după centralizarea a 97,55% dintre voturi: Radu Mihaiu (susţinut de 

PNL şi USR PLUS) -36,91%, Dan Cristian Popescu (PSD) - 31,50%, Neculai 

Onţanu (Alianţa ADER PPU-SL) - 14,06%. 

Sectorul 3, după numărarea a 97,52% dintre voturi: Robert Negoiţă (Pro Bucureşti 

2020) - 43,78%, Adrian Moraru (PNL - USR PLUS) - 28,44%, Aurelian Bădulescu 

(PSD) - 13,72%. 

Sectorul 4, după numărarea a 98,09% dintre voturi: Daniel Băluţă (PSD) - 

57,03%, Simona Spătaru (PNL - USR PLUS) - 29,88%. 

Sectorul 5, după numărarea a 97,30% dintre voturi: Cristian Popescu Piedone 

(PPUSL) - 28,08%, Daniel Florea (PSD) - 25,64%, Cristian Băcanu (PNL - USR 

PLUS) - 25,24%. 
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Sectorul 6, după centralizarea a 98,12% dintre voturi: Ciprian Ciucu (PNL, USR-

PLUS) - 43,40%, Gabriel Mutu (PSD) - 34,56%, Ştefan Florescu (PMP) - 7,68%. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 O decizie privind renumărarea voturilor la Sectorul 1, amânată de BEC 

pentru miercuri / Avocatul lui Dan Tudorache acuză "denaturarea" votului 

în 7 secții: Tudorache e câștigător la diferență de 205 voturi 

O decizie privind renumărarea voturilor la Sectorul 1, așa cum a solicitat primarul 

PSD în exercițiu, Dan Tudorache, a fost amânată de Biroul Electoral Central 

pentru miercuri. Mihai Drăgan, avocatul lui Dan Tudorache, a organizat o 

conferință de presă în care a susținut că, de fapt, actualul primar PSD ar fi 

câștigător la o diferență de 205 voturi și că "votul e denaturat total față de ce s-a 

consemnat". 

PSD a cerut Biroului Electoral Central anularea alegerilor sau renumărarea 

voturilor la Sectorul 1, invocând fraudarea alegerilor în defavoarea lui Dan 

Tudorache, însă solicitarea a fost transmisă fix la un minut după expirarea 

termenului legal. 

 

Biroul Electoral Central s-a întrunit marți după-amiază în ședință, dar o decizie 

privind solicitarea PSD de renumărare a voturilor a fost amânată pentru miercuri, 

au declarat pentru HotNews.ro surse oficiale. 

Imediat după ședința BEC, avocatul lui Tudorache a organizat o conferință de 

presă alături de fostul europarlamentar PSD Claudia Țapardel la sediul Biroului 

Electoral Sector 1. 

Avocatul lui Tudorache a spus că acum la Biroul Electoral al Sectorului 1 sunt 

renumărate voturile din 9 secţii, iar în 7 dintre acestea sunt diferenţe semnificative 

între voturile exprimate de alegători şi ceea ce a fost consemnat şi încărcat în 

sistem. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24317032-foto-psd-scrie-sesizarea-facuta-bec-din-numaratoarea-paralela-partidului-clotilde-armand-are-mai-multe-voturi-decat-dan-tudorache-cererea-renumarare-trimisa-fix-minut-dupa-expirarea-termenului-legal.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24317032-foto-psd-scrie-sesizarea-facuta-bec-din-numaratoarea-paralela-partidului-clotilde-armand-are-mai-multe-voturi-decat-dan-tudorache-cererea-renumarare-trimisa-fix-minut-dupa-expirarea-termenului-legal.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24317032-foto-psd-scrie-sesizarea-facuta-bec-din-numaratoarea-paralela-partidului-clotilde-armand-are-mai-multe-voturi-decat-dan-tudorache-cererea-renumarare-trimisa-fix-minut-dupa-expirarea-termenului-legal.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24317032-foto-psd-scrie-sesizarea-facuta-bec-din-numaratoarea-paralela-partidului-clotilde-armand-are-mai-multe-voturi-decat-dan-tudorache-cererea-renumarare-trimisa-fix-minut-dupa-expirarea-termenului-legal.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 30 septembrie 2020 3 

 

 "Am primit o informare de ultimă oră. La acest moment, la Biroul electoral 

al Sectorului 1 se întâmplă renumărarea în 9 secţii de votare, întrucât nu 

cădeau pe cheia de verificare. Pentru toată lumea, cheia de verificare 

înseamnă ca suma voturilor consemnate la fiecare candidat să dea cu 

totalitatea voturilor egalitate. Nu s-a întâmplat acest lucru, iar din cele 9 

secţii de votare, 7 secţii de votare au diferenţe semnificative, voturile 

efective cu ceea ce s-a consemnat şi s-a încărcat în sistem. 

 Aceasta e informaţia pe care pot să v-o dau cu certitudine confirmată din 

două surse, inclusiv de către reprezentantul nostru în secţia de votare. Este 

clar că suntem în situaţia, nu vreau să spun fraudă electorală, în situaţia în 

care votul exprimat de cetăţeni la urne este denaturat total faţă de ceea ce s-a 

consemnat şi de rezultatele care se dau în spaţiul public. O să vă prezint, de 

asemenea, rezultatul numărătorii paralele cu sistemul identic pe care îl avem 

cu cel de la AEP şi care cu datele existente la dispoziţie şi existente şi la 

BEC - candidatul Tudorache este câştigător cu 205 voturi”, a susținut Mihai 

Drăgan, avocatul primarului PSD în exercițiu. 

Clotilde Armand, candidata USR-PLUS la Primăria Sectorului 1 al Capitalei, l-a 

acuzat luni de tentativă de fraudare a alegerilor pe contracandidatul său de la PSD, 

actualul primar în funcție Dan Tudorache. Într-o serie de filmulețe postate pe 

pagina sa de Facebook, Armand susține că în sediul Primăriei au fost descoperite 

teancuri de procese-verbale originale, necompletate. 

Clotilde Armand a anunțat, marți, că va cere Parchetului General preluarea 

anchetei privind situația de la Biroul Electoral al Sectorului 1, caz în care candidata 

susținută de PNL și USR-PLUS a acuzat o tentativă de fraudare a alegerilor de 

către contracandidatul său de la PSD, Dan Tudorache. "Aud că prietenul lui Omar 

Hayssam (Marcel Ciolacu) împreună cu fostul primar bolșevic de la Sectorul 1 (da, 

este un bolșevic pur sânge care a transformat Poliția Locală în poliție politică și a 

folosit-o să mă urmărească) vor să renumere voturile pentru că țineți-vă bine: 

''voturile reprezintă voința și speranța oamenilor. Iar acestea nu trebuie în niciun 

caz furate.'' Really? Și în 2016 ce-ați făcut domnilor?! Acum, eu vreau să-i 

lămuresc pe cei doi în felul următor. Astăzi voi solicita Parchetului General al 

României să preia ancheta despre situația de la Biroul Electoral al Sectorului 1. Să 

înțelegem și noi o treabă”, a scris Clotilde Armand pe Facebook. 
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Dan Tudorache a solicitat Biroului Electoral Central renumărarea voturilor de la 

sectorul 1. 

Polițiștii chemați luni de către reprezentanții USR la sediul Biroului Electoral 

Sector 1, existând suspiciuni de fraudare a alegerilor, au găsit asupra unui bărbat 

473 de procese-verbale de la secții de votare, a anunțat marți șeful Poliției Sector 1, 

Ionuț Dana, care nu a putut preciza dacă era vorba despre procese-verbale 

originale. El a spus că în acest caz au fost audiate 8 persoane, precizând că bărbatul 

asupra căruia au fost găsite procesele verbale de la secțiile de votare este membru 

al unui partid, candidat la Consiliul Local. Primarul PSD Daniel Tudorache 

susținea însă că acel bărbat era un curier care "avea dreptul să strângă acele 

procese verbale de la reprezentanţii PSD din secţie". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Gabriela Firea contestă alegerile de la București: Niciodată nu a fost 

diferență atât de mare între rezultat și exit-poll 

Gabriela Firea a anunțat că cere renumărarea voturilor pentru Primăria Generală, 

dar și pentru primăriile de sector, după ce, spune ea, au fost găsite mai multe 

neconcordanțe ce duc la ideea că ar fi fost furate voturi, transmite Mediafax. Ea a 

susținut că va prezenta ”probele”, miercuri, conducerii PSD și avocatului. 

 

Firea a declarat, marți seara, la Antena 3, că niciunde în lume nu s-a întâmplat ca 

diferența dintre un exit-poll și rezultatul anunțat de Biroul Electoral Central (BEC) 

să fie atât de mare, așa că va cere renumărarea voturilor. 

 

„Niciodată, dar absolut niciodată, nici în România, nici în Europa, nici în lume, nu 

a fost o diferență atât de mare între rezultatul unui exit-poll și rezultatul BEC. 

Practic între cele 10 puncte date ca și diferență între mine și domnul Nicușor Dan 

în seara exit-poll, fiind de fapt o fotografie a orei 19.00, nu noi, ci BEC arată, prin 

numărarea oficială a voturilor, că ar fi vorba despre o diferență de doar 4 puncte 

care s-ar putea ca nici aceasta să nu fie reală. În urma acestor informații mi se pare 

normal să facem aceste verificări”, a spus Gabriela Firea. 
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Primarul general încă în funcție a spus că miercuri dimineață va prezenta toate 

probele pe care le deține președintelui PSD Marcel Ciolacu și secretarului general 

al partidului, Paul Stănescu, și, împreună cu avocatul, vor decide ce vor face. 

 

„Cred că se va merge spre această solicitare, să se renumere toate buletinele de vot 

la primar general, primar de sector, Consiliu General și consilii locale în toate 

sectoarele. Nu înțeleg pe cine deranjează să se numere din nou voturile. Poate se 

confirmă diferența anunțată de BEC, poate nu se confirmă, poate e în favoarea lor, 

poate e în favoarea noastră”, a mai spus Gabriela Firea. 

 

Aceasta mai susține că i-au fost sesizate mai multe nereguli care ar fi avut loc în 

secțiile de votare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 BECM a dispus renumararea voturilor nule din Botosani 

Biroul Electoral de Circumscriptie Municipal (BECM) Botosani a hotarat, marti, 

renumararea tuturor voturilor nule din sectiile de votare din municipiul Botosani, a 

declarat presedintele BECM, Dorica Turcanu. 

 

BECM a admis o contestatie depusa de Partidul National Liberal (PNL), care a 

solicitat renumararea voturilor nule inregistrate la alegerile locale de duminica atat 

in ceea ce priveste primarul municipiului Botosani, cat si Consiliul Local al 

municipiului Botosani. 

 

"Noi am decis renumararea voturilor nule, dar vom face acest lucru atunci cand 

hotararea va ramane definitiva, pentru ca avem facuta o contestatie a PSD fata de 

decizia adoptata astazi (n.r.- marti) de BECM", a afirmat Turcanu. 

 

De asemenea, PNL a solicitat renumararea tuturor voturilor din cele 85 de sectii de 

votare, insa aceasta solicitare a fost respinsa. 

 

 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/psd/
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Cererile liberalilor au fost facute dupa ce candidatul PNL, actualul primar Catalin 

Flutur, a pierdut alegerile la o diferenta de 17 voturi in favoarea candidatului 

social-democrat Cosmin Andrei. 

 

Catalin Flutur ar fi fost votat de 10.944 alegatori, iar candidatul PSD de 10.961 

votanti. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Schimbări în guvern și în Parlament după alegerile locale. Ministrul 

Mediului devine președintele CJ Iași, iar unii senatori și deputați merg la 

primării 

Un ministru și mai mulți parlamentari vor renunța la mandatele actuale după ce au 

câștigat locuri noi în administrația publică locală, la alegerile de duminică. 

Ministrul Mediului, Costel Alexe, va deveni președintele Consiliului Județean Iași, 

așa încât premierul Ludovic Orban va trebui să-i găsească înlocuitor. În Parlament 

vor vota legile în următoarele luni alți reprezentanți ai USR, PNL și PSD, după ce 

unii senatori și deputați vor deveni primari. 

Costel Alexe este ministru al Mediului din toamna anului trecut. Acum va pleca de 

bunăvoie din funcție, ca să se ocupe de problemele județului Iași. 

Nu e singurul care își va schimba locul de muncă. Senatorii Allen Coliban și Vergil 

Chițac, de la USR și PNL, au câștigat mandatele de primar în Brașov și Constanța. 

Și la Camera Deputaților vor rămâne mai multe posturi libere. Nicușor Dan, Olguța 

Vasilescu și Lucian Stancu Viziteu renunță la Palatul Parlamentului după ce au fost 

aleși primari în București, Craiova și Bacău. 

Locurile vacantate din Parlament vor fi ocupate de alți reprezentanți ai partidelor 

lor. 

Dacă va fi confirmată primar al sectorului 1, și Clotilde Armand își va părăsi postul 

de europarlamentar al USR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 



CNSLR Fratia | Revista Presei 30 septembrie 2020 7 

 

 Septimius Parvu (Expert Forum): 80% din datele referitoare la numarul 

total al alegatorilor care s-au prezentat la urne sunt gresite in Dolj 

Septimius Parvu (Expert Forum) a scris intr-o postare pe Facebook ca 80% din 

datele referitoare la numarul total al alegatorilor prevazut in listele electorale 

existente in sectia de votare si la numarul total al alegatorilor care s-au prezentat la 

urne, inscrisi in listele electorale existente la sectie sunt gresite in Dolj. 

 

Acest lucru se intampla in contextul in care Biroul Judetean Dolj a trimis o 

notificare catre Biroul Electoral Central, in care anunta ca trebuie facute "corectii 

la punctul a1-b4", mai precis, la datele care arata prezenta la urne. 

 

Contactati de Ziare.com, reprezentantii BEJ au afirmat ca aceste corectii nu vor 

afecta rezultatul votului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Data alegerilor parlamentare poate fi stabilită de Parlament. Decizie CCR 

Curtea Constituțională a decis că parlamentul poate stabili data alegerilor 

parlamentare, respingând contestația președintelui Klaus Iohannis pe această temă, 

au declarat surse oficiale pentru HotNews.ro. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis şi Guvernul au depus o sesizare asupra Legii privind 

unele măsuri pentru organizarea alegerilor pentru Senat şi Camera Deputaţilor, ca 

urmare a încetării mandatului Parlamentului ales în anul 2016. Pe 17 august, şeful 

statului a sesizat CCR, solicitând să constate că acest act normativ este 

neconstituţional în ansamblul său. 

 

Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, legea încalcă prevederile 

art. 1 alin. (3) şi (5), pe cele ale art. 36, art. 37, art. 61, art. 63 alin. (1), (2) şi (4), 

art. 69 alin. (2), art. 73 alin. (1) şi (3) lit. a), precum şi pe cele ale art. 147 alin. (4) 

din Constituţie. 

 

 

https://ziare.com/facebook/


CNSLR Fratia | Revista Presei 30 septembrie 2020 8 

 

Art. 1 alin. (1) din legea criticată prevede că "(1) Prin derogare de la prevederile 

art. 6 alin. (2) din Legea nr. 208/2015 privind alegerea Senatului şi a Camerei 

Deputaţilor, precum şi pentru organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale 

Permanente, cu modificările şi completările ulterioare, data alegerilor pentru Senat 

şi Camera Deputaţilor ce vor fi organizate ca urmare a expirării mandatului 

Parlamentului, aflat în curs de exercitare la data intrării în vigoare a prezentei legi, 

se stabileşte prin lege organică, cu cel puţin 60 de zile înaintea datei alegerilor". 

 

Dispoziţia de la care se derogă, respectiv art. 6 alin. (2) din Legea nr. 208/2015, 

prevede: "(2) Aducerea la cunoştinţă publică a datei alegerilor se face cu cel puţin 

90 de zile înainte de ziua votării, prin publicarea în Monitorul Oficial al României, 

Partea I, a hotărârii Guvernului privind data alegerilor", atenţionează şeful statului. 

 

"Analizând conţinutul dispoziţiei derogatorii, constatăm că aceasta creează un 

cadru legislativ special doar pentru următoarele alegeri parlamentare. Apreciem că 

o atare modificare, realizată cu mai puţin de 6 luni înainte de alegerile la termen, 

încalcă exigenţele art. 1 alin. (5) din Constituţie în dimensiunea sa referitoare la 

previzibilitatea legii şi cea a securităţii raporturilor juridice", explică şeful statului. 

 

El arată că, potrivit Codului bunelor practici în materie electorală - Linii directoare 

şi raport explicativ, adoptat de Comisia Europeană pentru Democraţie prin Drept în 

cadrul celei de-a 52-a Sesiuni Plenare (Veneţia, 18-19 octombrie 2002), "ar fi 

necesar a se evita, nu atât modificarea sistemelor de scrutin - ele pot fi întotdeauna 

îmbunătăţite - ci modificarea lor frecventă sau cu puţin timp (cel puţin un an) 

înainte de alegeri. Chiar în absenţa unei intenţii de manipulare, modificările vor fi 

dictate de interesele iminente ale partidului politic". 

 

Aşa cum a reţinut şi Curtea, completează Iohannis, recomandările Codului bunelor 

practici în materie electorală, elaborat de Comisia de la Veneţia, "constituie 

coordonate ale unui scrutin democratic, în raport cu care statele - care se 

caracterizează ca aparţinând acestui tip de regim - îşi pot manifesta opţiunea liberă 

în materie electorală, cu respectarea drepturilor fundamentale ale omului, în 

general, şi a dreptului de a fi ales şi de a alege, în special". 
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"Or, prin dispoziţia criticată, se modifică cu doar câteva luni înaintea alegerilor 

competenţa stabilirii datei alegerilor, contrar normelor constituţionale, instituindu-

se o prerogativă pentru Parlament de a stabili în mod discreţionar data alegerilor 

parlamentare. Mai mult, în actualul context, adoptarea unei legi prin care se 

stabileşte data alegerilor parlamentare devine cu atât mai problematică în situaţia în 

care ar interveni una dintre cauzele care determină prelungirea de drept a 

mandatului Parlamentului, cum este starea de urgenţă prevăzută de art. 93 din 

Constituţie", adaugă preşedintele. 

 

În opinia sa, prin intervenţia "intempestivă" şi formalizarea "excesivă" a procedurii 

de stabilire a datei alegerilor se creează premisele încălcării altor dispoziţii şi 

garanţii constituţionale. Mai mult, dat fiind contextul actual, în situaţia în care din 

varii motive, Parlamentul nu adoptă respectiva lege într-un timp util, se poate 

ajunge în mod direct la încălcarea normelor constituţionale care stabilesc în mod 

clar durata mandatului Parlamentului şi intervalul maximal în care trebuie să fie 

organizate alegerile parlamentare, completează Iohannis. 

 

În ceea ce priveşte încălcarea dispoziţiilor art. 69 alin. (2) din Constituţie, şeful 

statului spune că norma prevăzută la art. 1 alin. (1) din legea criticată instituie în 

sarcina Parlamentului o obligaţie de rezultat, aceea a adoptării unei legi organice, 

într-un anumit orizont de timp, prestabilind şi soluţia ce se va impune senatorilor şi 

deputaţilor, "a căror voinţă reală pare a nu mai avea semnificaţie". 

 

"Or, voinţa generală ce se realizează la nivelul Parlamentului şi se concretizează în 

adoptarea unei legi rezultă din modul de exercitare şi realizare a mandatului 

fiecărui senator şi deputat. În exercitarea mandatului, deputaţii şi senatorii îşi 

exprimă voinţa în mod liber prin votul asupra propunerilor legislative sau 

proiectelor de lege, voinţă care se formează după analize, dezbateri şi deliberări 

asupra conţinutului proiectului actului normativ, indiferent dacă aceasta se va 

concretiza sau nu în adoptarea unei legi", se menţionează în sesizare. 
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Conform acesteia, ca urmare, rezultă că, dacă senatorii şi deputaţii vor fi obligaţi să 

acorde votul în sensul adoptării legii de stabilire a datei alegerilor, atunci voinţa 

parlamentarului nu mai este liberă, mandatul devine unul imperativ, ceea ce 

plasează legea criticată pe tărâmul "nulităţii absolute", ce nu va putea fi înlăturată 

în niciun mod, în conformitate cu art. 69 din Constituţie. 

 

El precizează că stabilirea datei alegerilor este legată de durata mandatului 

Parlamentului, iar Guvernul este autoritatea care asigură respectarea normelor 

constituţionale prin punerea în executare a dispoziţiilor legale, ce reprezintă, în 

esenţă, o transpunere a celor constituţionale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis a SEMNAT: ajutor pentru angajatorii care au fost afectați 

de pandemie 

Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat marți, 29 septembrie a.c., 

următoarele decrete: 

”Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 92/2020 pentru instituirea unor măsuri active de sprijin destinate 

angajaților și angajatorilor în contextul situației epidemiologice determinate de 

răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, precum și pentru modificarea unor acte 

normative (PL-x 386/24.06.2020);” 

Ce prevede OUG 92/2020: 

Începând cu data de 1 iunie 2020, angajatorii ai căror angajați au beneficiat de 

șomaj tehnic, atat cel subvenționat de stat conform prevederilor OUG 30/2020 cât 

și nesubvenționat beneficiază, pentru o perioadă de trei luni, de decontarea unei 

părți din salariu, suportată din bugetul asigurărilor pentru șomaj, reprezentând 

41,5% din salariul de bază brut corespunzător locului de muncă ocupat, dar nu mai 

mult de 41,5% din câștigul salarial mediu brut prevăzut de Legea bugetului 

asigurărilor sociale de stat pe anul 2020 nr. 6/2020, cu modificările ulterioare. 
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Condiții cumulative pentru a putea beneficia de acest sprijin financiar: 

menținerea raporturilor de muncă până la data de 31 decembrie 2020, cu excepția 

lucrătorilor sezonieri (nu se aplică în cazul în care încetarea contractului de muncă 

intervine din motive neimputabile angajatorului); 

angajații au avut o durată a suspendării a contractului individual de muncă de 

minimum 15 zile în perioada stării de urgență sau de alertă și au beneficiat de 

indemnizația de somaj tehnic (fie cea subventionata de stat, fie cea acordata 

conform C.Muncii); 

angajatorii la data solicitării acordării acestor sume să nu se afle în faliment, 

dizolvare, lichidare sau să nu aibă activitățile suspendate sau restricții asupra 

acestora din alte motive decât cele generate de răspândirea coronavirusului SARS-

CoV-2. 

Angajatorii care au mai multe obiecte de activitate dintre care cel puțin unul se află 

sub incidența restricțiilor stabilite prin acte ale autorităților competente optează fie 

pentru pentru aceste beneficii, pentru aplicarea prevederilor OUG 92/2020 

(respectiv pentru decontarea unei parti din salariu reprezentând 41,5% din salariul 

de bază brut corespunzător locului de muncă ocupat, dar nu mai mult de 41,5% din 

câștigul salarial mediu brut) fie pentru aplicarea beneficiilor prevazute de OUG 

30/2020 pana la ridicarea restricțiilor. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Orban și Predoiu, convocați de Iohannis la Cotroceni miercuri înainte de a fi 

anunțate modificările la legile justiției 

Preşedintele Klaus Iohannis va avea o întâlnire cu ministrul Justiţiei Cătălin 

Predoiu şi cu premierul Ludovic Orban, miercuri, de la ora 13.00, potrivit 

Administraţiei Prezidenţiale. Cătălin Predoiu va anunţa tot miercuri, de la ora 

19.00, modificările propuse la legile justiţiei. 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, va anunţa, miercuri, proiectele de modificare 

propuse la cele trei legi ale Justiţiei, modificate de coaliția PSD-ALDE.  
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În 26 august, președintele Klaus Iohannis spunea că are "mari speranțe" că în 

această toamnă Ministerul Justiției va finaliza proiectele care să repare legile 

justiției, "ciuntite" de PSD. 

Potrivit Ministerului Justiției, Cătălin Predoiu va organiza, miercuri, de la ora 

19.00, o conferinţă de presă pe tema modificărilor propuse la Legile Justiţiei, 

respectiv Legea 303 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, Legea 304/2004 

privind organizarea judiciară şi Legea 317/2004 privind Consiliul Superior al 

Magistraturii. 

În 26 august, președintele Klaus Iohannis spunea că are "mari speranțe" că în 

această toamnă Ministerul Justiției va finaliza proiectele care să repare legile 

justiției, "ciuntite" de PSD. Iohannis a mai afirmat că și el a fost nemulțumit că 

marile dosare au rămas mari restanțe ale justiției, dar că se așteaptă să se lucreze 

astfel încât cei vinovați că plătească în timp util. 

Iohannis a fost întrebat, în conferință de presă, pe ce se fundamentează încrederea 

exprimată în justiție și ce le spune românilor care văd că Dosarul Revoluției și al 

Mineriadei trenează, Dosarul 10 august a fost clasat, iar marii infractori pleacă din 

țară. 

Președintele a spus că are toată încrederea că justiția își va face treaba și că se 

așteaptă să se lucreze astfel încât cei vinovați că plătească în timp util. "Și eu am 

fost nemulțumit că acele dosare au rămas mari restanțe ale justiției de la noi", a 

afirmat Iohannis. 

El a invocat legile justiției, ciuntite de PSD, care a încercat să controleze justiția, și 

a spus că așteaptă proiectele de corectare a acestor acte normative. 

În aceeaşi zi, Ministerul Justiţiei a anunţat că în cursul lunii septembrie va lansa în 

dezbatere publică proiectele reparatorii ale legilor justiţiei. ”După publicarea lor pe 

site-ul Ministerului Justiţiei până la finalul lunii septembrie, Ministerul Justiţiei va 

organiza largi consultări cu asociaţiile profesionale ale magistraţilor, sindicatele 

grefierilor, Comisia Europeană, GRECO etc, înainte de a fi transmis CSM, unde, 

de asemenea, vor avea loc largi consultări şi discuţii pe marginea proiectelor”, 

anunța atunci Predoiu. 
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Secția pentru investigarea infracțiunilor din justiție nu oferă destule garanții care să 

elimine orice influență politică asupra funcționării și compoziției ei, afirmă 

avocatul general Michal Bobek în cadrul opiniei date ca CJUE să răspundă la mai 

multe solicitări făcute anul trecut de instanțe românești. ”Este dificil de afirmat că 

această creare a SIIJ a fost justificată într-un mod clar, fără ambiguități și 

accesibil”, spunea Bobek în urmă cu o săptămână. 

De asemenea, Avocatul General spune că legislația UE interzice ca ”guvernele UE 

să adopte, prin derogare de la cadrul legal aplicabil în mod normal, un sistem de 

numire a unui interimar într-o poziție de conducere la o instituție ce se ocupă cu 

investigațiile disciplinare din cadrul justiției, având ca rezultat repunerea pe funcție 

a unei persoane al cărei mandat deja expirase”. Această opinie face referire la o 

decizie a lui Tudorel Toader privind conducerea Inspecției Judiciare. 

Avocatul general mai arată că rapoartele Comisiei Europene în cadrul 

Mecanismului de Cooperare și Verificare (MCV) nu sunt obligatorii din punct de 

vedere juridic, dar trebuie luate în considerare în mod corespunzător de către 

România. 

Întrebat despre concluziile Avocatului general al Curții de Justiție a Uniunii 

Europene, președintele Klaus Iohannis spunea că va insista și crede că va avea 

"oarecare succes" ca imediat după alegerile locale Ministerul Justiției să prezinte 

propunerile pentru a repara legile justiției și pentru a reda viteză luptei anticorupție. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Impozitarea pensiilor speciale cu 85%, la judecata Curții Constituționale 

Judecătorii CCR decid, miercuri, dacă legea care prevede taxarea pensiilor speciale 

cu 85% este constituțională, la sesizarea Avocatului Poporului, Renate Weber, care 

a atacat actul normativ pe mtotiv că ar fi vorba despre o dublă impozitare. 

 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, în luna iunie, legea care prevede taxarea cu 

85% a pensiilor speciale de peste 7.001 de lei și cu 10% a celor între 2001 și 7001 

lei. Concret, va fi taxată diferenţa între pensia specială şi cea realizată pe baza 

contributivităţii. 
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Avocatul Poporului, Renate Weber, a susținut că, deşi se numeşte taxarea pensiilor, 

este de fapt o dublă impozitare. 

 

”Sunt două chestiuni. Pe de o parte, este vorba despre faptul că e o inechitabilă 

aşezare a sarcinilor fiscale. Se numeşte taxarea unor pensii. În realitate avem de-a 

face cu o impozitare, fiindcă taxele ţi le impune statul când îţi oferă un serviciu”, a 

susținut Weber, citată de Mediafax. 

 

Avocatul Poporului a mai spus că este vorba şi despre o supraimpozitare, pentru că 

toate pensiile de peste 2000 de lei sunt impozitate cu 10% „În plus, vine aceasta 

taxare de 10% pentru aceste pensii între 2001 şi 7000 de lei şi de 85% de peste 

7001 lei. Ori există un principiu foarte clar al nediscriminării care spune că toata 

lumea trebuie să fie tratată egal. Aici nu vorbim de un impozit progresiv pe toate 

veniturile, ci doar pe o categorie, ori aşa ceva, în opinia noastră, este 

neconstituţional”, a mai spus Weber. 

 

Printre categoriile care beneficiază de pensii speciale se numără și judecătorii 

Curții Constituționale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Finantelor: "Marcel Ciolacu a recunoscut ca trebuia sa luam un 

imprumut de cel putin 2 miliarde de euro de la FMI" 

Ministrul Finantelor, Florin Citu, afirma intr-o postare pe Facebook faptul ca, 

liderul PSD, Marcel Ciolacu confirma ca PSD avea negociat un imprumut cu 

Fondul Monetar International de cel putin 2 miliarde de euro. 

"Aseara, la o televiziune a PSD, Marcel Ciolacu a recunoscut ca trebuia sa luam un 

imprumut de cel putin 2 miliarde euro de la FMI!. Mai clar: PSD ar fi luat un 

imprumut de la FMI daca era la guvernare. Va dati seama ce ticalosi? 

 

V-am prezentat documentul care arata clar ca PSD a negociat cu FMI reesalonarea 

si reducerea unor cheltuieli bugetare (pensii, salarii, ajutoare sociale)". 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
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"Minte" 

Citu sustine ca Marcel Ciolacu minte si ascunde faptul ca toate imprumuturile de la 

FMI sunt legate de o reducere a cheltuielilor bugetare, in special cele cu salarii si 

pensii. "Ca sa vedeti cat de cinici sunt acesti socialisti. Nu voi permite asa ceva", a 

mai scris ministrul in postarea de pe pagina sa de Facebook. 

 

"Tot Marcel Ciolacu minte si nu spune ca banii de la FMI merg direct la BNR si 

sunt pentru a rezolva probleme ale balantei de plati, nu pentru a acoperi cheltuieli 

de la buget (de aceea FMI cere reducerea cheltuielilor bugetare pentru ca banii de 

la ei nu pot ajuta la finantarea deficitului.). Aici poate sunt prea rau cand spun ca 

minte. Ciolacu nu are cum sa stie aceste detalii pentru ca asta ar insemna sa fi citit 

si inteles (imposibil partea asta) cum functioneaza FMI", mai scrie ministrul. 

Citu mai spune ca Marcel Ciolacu ar minti "in cel mai josnic mod" si nu spune ca 

nicio tara membra a UE nu a luat bani de la FMI in aceasta perioada. "La FMI 

mergi cand nu au incredere investitorii in tine. Singurele tari, ca sa vedeti cu cine 

se compara socialistul, sunt: Kosovo, Muntenegru, Bosnia-Hertegovina, 

Macedonia de Nord, Moldova si Abania. Acolo vrea socialiistul de Marcel Ciolacu 

sa duca Romania. Alaturi de aceste tari. 

 

Nu voi permite niciodata asa ceva. Acest guvern a gestionat foarte bine aceasta 

criza dubla, de santatate si economica iar economia raspunde pozitiv. Suntem 

transparenti in relatia cu toate institutiile internationale private si publice, cu 

agentiile de rating si partenerii nostri de la CE". 

Ministrul considera ca singurul pericol pentru stabilitatea economiei ramane 

majoritatatea nociva din Parlamentul Romaniei. "Mai este putin si scapam de PSD 

si din Parlament si Romania poate sa se dezvolte". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/politica/guvern/
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 Nicusor Dan, dupa intalnirea cu administratorul special al ELCEN: 

"Sistemul de termoficare din Bucuresti e intr-o situatie foarte dificila" 

Nicusor Dan a anuntat ca a avut marti o intalnire cu administratorul special al 

ELCEN, Claudiu Cretu pentru ca a dorit sa vada concret "cum s-a lucrat in ultimii 

ani de zile in domeniul termoficarii". Acesta a adaugat ca s-a convins din nou ca 

sistemul de termoficare din Bucuresti este intr-o situatie dificila si este important 

sa existe solutii pentru a rezolva problemele de sistem. 

 

"M-am intalnit azi (marti - n.r.) cu Claudiu Cretu, administratorul special al 

ELCEN, unul dintre specialistii sistemului de termoficare al Capitalei.  

 

Am vrut sa vad concret cum s-a lucrat in ultimii ani de zile in domeniul 

termoficarii si m-am convins din nou ca sistemul de termoficare din Bucuresti e 

intr-o situatie foarte dificila", a scris Nicusor Dan marti pe Facebook. 

 

Primarul ales al Capitalei a mai spus ca este important "sa punem impreuna, cat 

mai repede, cele mai bune idei si solutii pentru rezolvarea problemelor de sistem, 

dar si a urgentelor privind apa calda si caldura. E un proces greu si nu trebuie sa 

pierdem timpul, ci sa venim cu solutii". 

 

Nicusor Dan a declarat, intrebat luni la postul B1 Tv, despre situatia apei calde si a 

caldurii in sezonul rece, ca mandatul sau ca primar general va incepe undeva pe 10 

octombrie si iarna va incepe pe 15 noiembrie, deci timpul este prea scurt pentru a 

schimba conducte, insa ii asigura pe Bucuresteni ca vor fi asiguratte stocurile 

pentru avarii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/proces/
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 Furnizorii de energie sunt obligați să informeze consumatorii casnici despre 

liberalizarea pieței de la 1 ianuarie 

Piața energiei electrice urmează să fie liberalizată începând cu 1 ianuarie 2021, așa 

cum piața gazelor a fost liberalizată anul acesta, pe 1 iulie. În acest moment, cei 

mai mulți consumatori casnici primesc energie de la furnizorii de ultimă instanță 

(ENEL, CEZ, Electrica, E.ON), însă de la 1 ianuarie vor putea opta pentru oferte 

mult mai avantajoase ale altor furnizori. Pentru alegerea unui nou furnizor poate fi 

folosit un comparator de prețuri. 

 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a emis în 

această lună un ordin pentru aprobarea condițiilor de furnizare a energiei electrice 

de către furnizorii de ultimă instanță, începând cu data de 1 ianuarie 2021. 

 

ANRE spune că prin acest ordin au fost instituite în sarcina furnizorilor de ultimă 

instanță obligații de informare a clienților casnici, ce se impun ca urmare a 

liberalizării pieţei de energie electrică de la data de 1 ianuarie 2021.  

Practic, furnizorii ENEL, CEZ, Electrica, E.ON sunt obligați să anunțe 

consumatorii casnici că piața se liberalizează și că își pot schimba contractele cu 

unele mai avantajoase. 

Începând cu data de 1 ianuarie 2021 piața de energie electrică se liberalizează 

complet, furnizarea energiei electrice urmând a se realiza în regim concurențial. 

Fiecare client casnic va trebui să își aleagă un furnizor în funcție de nevoile 

specifice și de ofertele concurențiale puse la dispoziție de către aceștia. 

 

Clientul poate compara mai multe oferte, folosind o aplicație web de pe site-ul 

ANRE denumită "Comparator oferte-tip de furnizare a energiei electrice". Acest 

instrument, independent și necomercial, al cărui scop este să permită compararea 

preţurilor de furnizare şi a condiţiilor oferite de furnizorii de energie electrică, 

înainte de a alege un anume furnizor sau o anume ofertă-tip, poate fi accesat 

folosind link-ul https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife sau 

prin descărcarea aplicaţiei ANRE pe dispozitivele mobile. 

 

Având în vedere prevederile Regulamentului UE 2019/943 și Directivei 2019/944, 
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această perioadă până la 31 decembrie 2020 este ultima în care pot fi aplicate tarife 

reglementate pentru clienții casnici și de stabilire a prețurilor pentru energia 

electrică livrată și a cantităților de energie electrică vândute de producători 

furnizorilor de ultimă instanță pe bază de contracte reglementate. 

 

În vederea aplicării legislației europene, ANRE trebuie să vină cu noi măsuri. De 

exemplu, pentru îndeplinirea reglementărilor europene privind reducerea duratei 

maxime a procesului tehnic de schimbare a furnizorului la 24 h până în anul 2026, 

ANRE implementează un proiect finanțat din fonduri nerambursabile în cadrul 

Programului Operațional Capacitate Administrativă 2014-2020. Prin acest proiect 

se va realiza o platformă informatică unică la nivel național dedicată procesului de 

schimbare a furnizorului de energie electrică și de gaze naturale, care să contribuie 

la dezvoltarea unei piețe de energie dinamice și competitive. 

 

ANRE mai are de finalizat un pachet de reglementări necesare implementării 

legislației naționale incidente și a pachetului legislativ „Energie curată”, dintre care 

trecerea la intervalul de decontare de 15 minute începând cu anul 2021, 

implementarea conceptului de single price (preț unic) pe piața de echilibrare și nu 

în ultimul rând, finalizarea implementării regulilor necesare pentru utilizarea 

platformelor europene aferente pieței de echilibrare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Economiei sustine ideea unei abordari comune a Uniunii 

Europene in cazul restrictionarii liberei circulatii pe fondul pandemiei de 

COVID-19 

Romania sprijina propunerea de recomandare redactata de Comisia Europeana 

catre Consiliul European privind abordarea coordonata la nivel european a 

masurilor de restrictionare a liberei circulatii care ar putea fi luate de statele 

membre ca raspuns la pandemie, se mentioneaza intr-un comunicat remis marti de 

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri (MEEMA). 

 

 

https://ziare.com/consiliul-european/
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Secretarul de stat din cadrul Ministerului Economiei, Dan Dragos Dragan, a 

participat, luni, la o intalnire informala a ministrilor responsabili de Turism din 

statele membre UE, in cadrul careia s-au dezbatut implicatiile pandemiei asupra 

sectorului turismului, potrivit comunicatului. 

 

"Romania a salutat propunerea Comisiei de Recomandare a Consiliului privind o 

abordare coordonata a restrictionarii liberei circulatii ca raspuns la pandemia 

COVID-19", se precizeaza in comunicatul Ministerului Economiei, Energiei si 

Mediului de Afaceri. 

 

Comisia Europeana a adoptat, la inceputul lunii, o propunere de recomandare catre 

Consiliul European cu scopul asigurarii ca orice decizie luata de un stat membru cu 

privire la restrictionarea libertatii de miscare ca masura de combatere a pandemiei 

va fi coordonata la nivelul Uniunii Europene. 

 

La reuniunea pe tema turismului de luni, organizata de Presedintia germana a 

Consiliului Uniunii Europene, secretarul de stat din cadrul MEEMA a evidentiat 

faptul ca este imperios necesara o abordare coordonata si nediscriminatorie la nivel 

european, inclusiv intre sectorul public si cel privat, in ceea ce priveste 

eventualitatea adoptarii unor noi restrictii sau avertismente de calatorie, conform 

comunicatului. 

 

"Este o lectie pe care, cu siguranta, am invatat-o in etapele anterioare ale 

pandemiei. Vorbim, inclusiv, despre standarde comune pentru igiena si siguranta in 

sectorul turistic, dar si de o informare accesibila, consecventa si fiabila", a afirmat 

Dan Dragos Dragan, citat in documentul Ministerului Economiei. 

Secretarul de stat a mai mentionat ca actuala criza provocata de pandemie arata 

necesitatea ca politica turistica sa aiba parte de o abordate integrata intre Guvernele 

statelor UE. 

 

"Criza releva necesitatea cruciala ca politica de turism sa adopte o abordare 

guvernamentala integrata, astfel incat masurile de raspuns sa fie coerente si 

complementare pachetelor generale de stimulare economica adresate IMM-urilor si 

lucratorilor.  
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Este esential sa investim in capitalul uman prin programe speciale si, astfel, sa 

consolidam capacitatile pe competente digitale", a declarat Dan Dragos Dragan, 

citat in comunicatul Ministerului Economiei. 

 

Planurile de redresare nationale pot reprezenta o oportunitate unica de a incuraja 

dezvoltarea durabila, inclusiv cea ecologica, in sectorul turismului, potrivit 

comunicatului. Astfel, in urma raspunsului imediat la criza, tranzitia verde si 

transformarea digitala vor ramane relevante, iar deciziile politice vor juca un rol 

important in conturarea sectorului turistic in contextul post-COVID-19, se 

mentioneaza in documentul Ministerului Economiei. 

La evenimentul de luni, Comisia Europeana a fost reprezentata de catre comisarul 

european pentru Piata Interna, Thierry Breton, iar alaturi de ministri si 

reprezentanti la nivel inalt din toate statele membre, la dezbateri a participat si 

secretarul general al Organizatiei Mondiale a Turismului (OMT), Zurab 

Pololikashvili, potrivit comunicatului MEEMA. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Președintele Băncii Mondiale va cere boardului aprobarea unui plan de 12 

miliarde de dolari, pentru susținerea țărilor sărace în cumpărarea vaccinului 

anti-COVID. Cere țărilor bogate să renunțe la o parte din dozele deja 

rezervate, pentru o împărțire echitabilă a viitorului vaccin la nivel mondial. 

David Malpass vrea să se asigure că țările sărace sau în curs de dezvoltare vor avea 

acces la un stoc suficient de doze de vaccin, când acestea vor fi aprobate de OMS, 

pentru a le distribui angajaților din sistemul medical și din celelalte sectoare cheie, 

fără de care pandemia nu poate fi stopată. 

Malpass a declarat pentru Reuters că inițiativa face parte din finanțarea de 160 de 

miliarde de dolari promisă de Banca Mondială pentru lupta împotriva 

coronavirusului. Boardul urmează să se întrunească la începutul lunii octombrie. 
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Deși încă nu există un vaccin omologat, țările lumii au început deja cursa pentru 

aprovizionare, ceea ce va dezavantaja țările sărace, incapabile să concureze cu cele 

avansate și care deja au plătit companiile farmaceutice pentru a primi vaccinul cu 

prioritate. SUA a anunțat că va plăti 3 miliarde de dolari pentru achiziția a sute de 

milioane de doze din vaccinurile dezvoltate de AstraZeneca, Pfizer sau BioNTech. 

„Le vom cere producătorilor să facă alocări și pentru aceste țări”, a mai spus 

președintele Băncii Mondiale, care a făcut apel la statele care au făcut rezervări 

uriașe să renunțe la o parte dintre acestea. Acesta s-a angajat să militeze pentru 

distribuția echitabilă a vaccinului. 

Subsecretarul Trezoreriei SUA, Brent McIntosh, a declarat că statele dezvoltate fac 

eforturi pentru ca serul să fie disponibil la scală largă. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Prima dezbatere între Donald Trump și Joe Biden, marcată de haos, 

intervenții nepoliticoase și atacuri la persoană. Trump a luat în derâdere 

memoria fiului decedat al lui Biden, în timp ce Biden l-a numit pe Trump 

clovn, mincinos și “Păpușa lui Putin”. Video 

 Dezbaterea a durat o oră și jumătate, dar cel puțin prima jumătate de oră a 

fost marcată de haos, candidații au vorbit unul peste altul în ciuda 

intervențiilor insistente ale moderatorului Chris Wallace (Fox News). La un 

moment dat a părut că organizatorii i-au tăiat microfonul lui Donald Trump, 

pentru a-l ajuta pe moderator să restabilească ordinea. 

 A fost marcată de o lipsă ne mai întâlnită de politețe și atacuri la persoană, 

Biden răspunzând întreruperilor repetate ale lui Trump cu apelativele 

“clovn”, “mincinos” și “păpușa lui Putin”. Ambii candidați și-au pus la 

îndoială reciproc inteligența 

 Nici familiile celor doi nu au fost scutite, Trump insistând pe problemele cu 

drogurile ale lui Hunter Biden, unul dintre fiii candidatului democrat și 

părând că ia în derâdere memoria celuilalt fiu, Beau Biden, fost soldat în 

Irak și decedat de cancer în 2015 – “Nu știu cine e Beau Biden” a spus 

Trump. 
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 Deși a ocupat mult din timpul alocat dezbaterii, discuția despre pandemie s-a 

rezumat la acuzații reciproce, Biden adresându-se americanilor acuzator la 

adresa lui Trump, care știa că virusul este periculos – “Acesta este omul care 

v-a spus că pandemia se va termina până de Paște. Apoi a spus că va 

dispărea odată cu venirea verii. Și, apropo, poate vrei să-ți injectezi niște 

dezinfectant în braț!” Trump a replicat – \ 

“Joe, tu nu ai fi putut să faci niciodată o treabă atât de bună cum am făcut 

noi, într-o astfel de situație. Pur și simplu nu ai în sânge chestia asta!”  

 Donald Trump a luat peste picior faptul că Joe Biden poartă tot timpul 

mască, chiar și dacă ar vorbi cu cineva de la o distanță de 200 de metri. În 

replică Biden i-a reproșat că s-a hotărât foarte greu să poarte o mască și că 

multe vieți ar fi fost salvate dacă el ar fi dat un astfel de exemplu. 

 Un moment important, cel referitor la economie, a fost practic ratat într-o 

contradicție legată de crearea locurilor de muncă, Biden susținând că echipa 

Obama a scos economia din criză dar Trump a readus-o acolo, în timp ce 

Trump a dat vina pe pandemie și a spus că niciodată economia SUA nu a 

mers la fel de bine cum mergea înainte de apariția virusului. 

 În privința dezvăluirilor recente privind faptul că nu a plătit taxe timp de un 

deceniu, iar apoi a plătit doar 750 de dolari pe an, în 2016 și 2017, Trump a 

părut să se contrazică, declarând mai întâi că a plătit zeci de milioane de 

dolari pe an sub formă de taxe, iar apoi acuzându-l pe Joe Biden că a 

contribuit (în calitate de senator) la legislația care i-a permis să nu plătească 

taxe. 

 Un alt moment important a fost cel referitor la mișcările de stradă și 

violențele din acest an, Trump acuzându-l pe Biden că nici măcar nu poate 

pronunța expresia “Lege și Ordine” de teamă să nu-și piardă susținătorii de 

extremă stângă, dar a evitat să se dezică de supremațiștii albi, chiar dacă 

moderatorul l-a întrebat dacă poate să facă asta în mod ferm. 
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Aceasta a fost doar prima dintre cele trei dezbateri programate între cei doi 

candidați pentru Președinția SUA. Următoarea va avea loc pe 15 octombrie la 

Miami (Florida), iar ultima pe 22 octombrie la Nashville (Tennessee). Alegerile 

sunt pe 3 noiembrie. 

 (Sursa: biziday.ro) 

 


